
К.П.бр.5/03 

ТРАНСКРИПТ АУДИО ЗАПИСА СА ГЛАВНОГ ПРЕТРЕСА
ОДРЖАНОГ ДАНА 04.11.2004. ГОДИНЕ

Председник већа: Констатујем да су на главни претрес дана
04.новембра 2004. године, са почетком у 10 часова и 11 минута, пред
већем Посебног одељења Окружног суда у Београду, Београд,
Устаничка бр.29, судница бр.1, у кривичном предмету са службеном
ознаком К.П.бр.5/03 окривљеног Милорада Улемека и других
окривљених, због кривичног дела удруживање ради непријатељске
делатности из члана 136 Основног кривичног закона, кривичног дела
убиство представника највиших државних органа из члана 122 
Основног кривичног закона и друга кривична дела, по оптужници
Специјалног тужиоца при Окружном јавном тужилаштву у Београду
КТС бр.2/03 од 21.августа 2003. године, пред већем у саставу: судија
Марко Кљајевић, председник већа, судије – чланови већа Ната
Месаровић и Милимир Лукић са записничарем Љиљаном Атлагић.
Приступили: заменици Специјалног тужиоца Милан Радовановић и
Небојша Мараш, пуномоћници породице оштећеног Председника
Владе Републике Србије др Зорана Ђинђића, адвокати Рајко Даниловић
и Срђа Поповић, пуномоћник мајке погинулог Председника Владе
Републике Србије др Зорана Ђинђића – Миле Ђинђић, адвокат Радивој
Пауновић. Констатујем да није приступио нико од пуномоћника
оштећеног Милана Веруовића, адвокати Божо Прелевић и Варија
Банића, а уредно су позвани. Констатујем да су приступили окривљени
Милорад Улемек са браниоцима адвокатима Момчилом Булатовићем,
Слободаном Миливојевићем и Марком Миливојевићем; окривљени
Звездан Јовановић са браниоцем адвокатом Славишом
Вукосављевићем по заменичком пуномоћју браниоца адвоката Ненада
Вукасовића; браниоци окривљених Милоша Симовића, Александра
Симовића и Владимира Милисављевића, адвокати Александар
Поповић и Слободан Миливојевић; бранилац окривљеног Нинослава
Констатиновића адвокат Оливера Ђорђевић; бранилац окривљеног
Дејана Миленковића адвокат Биљана Кајганић; бранилац окривљеног
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Сретка Калинића адвокат Александар Ђорђевић по заменичком
пуномоћју браниоца по службеној дужности адвоката Владана
Вукчевића; бранилац окривљеног Милана Јуришића званог Јуре,
адвокат Александар Зарић; окривљени Душан Крсмановић са
браниоцем адвокатом Вељком Делибашићем; окривљени Саша
Пејаковић са браниоцем адвокатом Крстом Боботом; окривљени
Бранислав Безаревић са браниоцем адвокатом Жељком Грбовићем;
окривљени Жељко Тојага са браниоцем адвокатом Зораном
Николићем.

Нека приступе пред судско веће позвани сведоци за данашњи
главни претрес Ђорђе Иванић, Жељко Игњатовић и Далибор
Марјановић, ради констатације.

Констатује се да су приступили сведоци Ђорђе Иванић и сведок
Жељко Игњатовић.

Констатује се да није приступио сведок Далибор Марјановић, а у
спису нема доказа да је уредно позван.

Председник већа доноси

Р Е Ш Е Њ Е

да се настави главни претрес.

Главни претрес је јаван.

Председник већа доноси

Р Е Ш Е Њ Е

да се у наставку доказног поступка изведе процесна радња
доказивања саслушањем сведока Ђорђа Иванића.

За време саслушања сведока Ђорђа Иванића привремено се
удаљава сведок Жељко Игњатовић до позива суда.

Жељко Игњатовић може да изађе из суднице, па ћемо Вас
позвати.
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За реч се јавља адвокат Момчило Булатовић. Изволите.

Адв.Момчило Булатовић: Само да замолим, у 12 сати имам
седницу..... 

Председник већа: Ваше име и презиме?

Сведок Ђорђе Иванић: Иванић Ђорђе.

Председник већа: Име оца?

Сведок Ђорђе Иванић: Илија.

Председник већа: Када сте рођени и где?

Сведок Ђорђе Иванић: 10.05.1969. године у Грачацу.

Председник већа: Реците нам шта сте по занимању?

Сведок Ђорђе Иванић: Средњу школу сам завршио.
Угоститељство. Угоститељ, а онда сам прешао у Јединицу 1997. 

Председник већа: Где сте сада запослени?

Сведок Ђорђе Иванић: Сада сам у МУП-у.

Председник већа: Реците нам Вашу адресу пребивалишта.

Сведок Ђорђе Иванић: Обалских радника 4-а, Чукарица.

Председник већа: Реците нам да ли сте у сродству са
окривљенима, или оштећенима у овој кривичној ствари?

Сведок Ђорђе Иванић: Нисам.

Председник већа: Дужни сте да суд обавестите о свакој
евентуалној промени адресе пребивалишта, или боравишта.
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Сада ћу Вам саопштити Ваше обавезе и права и законска
упозорења за сведока у кривичном поступку.

Дужни сте суду да саопштите све што Вам је познато о предмету
и упозоравам Вас да лажно сведочење представља кривично дело.

Пред судом сте дужни да говорите истину и да ништа не смете
прећутати и упозоравам Вас да давање лажног исказа представља
кривично дело.

Нисте дужни да одговарате на поједина питања, ако је вероватно
да би тиме себе, или Вама блиска лица изложили тешкој срамоти,
знатној материјалној штети, или кривичном гоњењу.

Да ли сте разумели ова права и упозорења?

Сведок Ђорђе Иванић: Јесам.

Председник већа: Сада ћу Вас позвати да у својству сведока
положите заклетву пред Судом. Ја ћу Вам прочитати текст заклетве.
Ако сте сагласни, реците – да, ако нисте, реците – не и разлоге због
чега нећете да се закунете.

«Заклињем се да ћу о свему што пред судом будем питан
говорити само истину и да ништа од онога што ми је познато нећу
прећутати». 

Сведок Ђорђе Иванић: Да.

Председник већа: Реците нам да ли сте Ви били припадник
Јединице за специјалне операције?

Сведок Ђорђе Иванић: Јесам.

Председник већа: У ком периоду сте били припадник ЈСО-а?

Сведок Ђорђе Иванић: Од 01.марта 1997., па до расформирања
Јединице.
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Председник већа: Да ли сте боравили на Копаонику током 2003. 
године у својству припадника ЈСО-а?

Сведок Ђорђе Иванић: Јесам.

Председник већа: Реците нам од када сте боравили на
Копаонику?

Сведок Ђорђе Иванић: Од 16.02., до 21.02. 

Председник већа: Чиме сте дошли на Копаоник? Којим
превозним средством?

Сведок Ђорђе Иванић: Дошао сам са «Нисан патролом», 
недеља, 16-ти.

Председник већа: Реците нам ко је био са Вама када сте дошли
на Копаоник?

Сведок Ђорђе Иванић: Сам сам дошао.

Председник већа: Где сте били Ви лично смештени?

Сведок Ђорђе Иванић: Био сам у хотелу «Конак», на други
спрат, прва соба, 201 соба. Не знам сад тачно која соба, али први спрат,
с леве стране прва соба.

Председник већа: Да ли сте се неком јавили од командног
састава ЈСО-а када сте стигли на Копаоник?

Сведок Ђорђе Иванић: Да.

Председник већа: Коме сте се јавили?

Сведок Ђорђе Иванић: Јавио сам се комаданту Маричићу и
Веселину Лечићу, начелник што је био.

Председник већа: С ким сте били у соби?
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Сведок Ђорђе Иванић: Био је Веселин Лечић, Шепо Никола и
Тојага Жељко.

Председник већа: Да ли су они дошли заједно са Вама, или су
боравили у соби пре Вас?

Сведок Ђорђе Иванић: Пре мене су боравили.

Председник већа: Да ли знате када је окривљени Жељко Тојага
дошао на Копаоник?

Сведок Ђорђе Иванић: Знам. Он је отишао 12-тог, или 13-тог. Ја
сам био присутан у команди, пошто је мене комадант Маричић, имао
сам приватна дешавања, пошто сам се тада био оженио, па ме је пустио
три дана. Отишао је Тојага, комаданта Маричић и Веселин Лечић и
Шепа Никола, отишли су са аутом доле.

Председник већа: Да ли можете да нам кажете одакле су они
кренули на Копаоник?

Сведок Ђорђе Иванић: Са Сењака. Команда где је била..... 

Председник већа: Реците нам ко је био са Вама у соби?

Сведок Ђорђе Иванић: Са мном је био, сада сам Вам рекао.
Уствари, ја сам ту дошао, није било нигде места, јер су све биле собе
попуњене, па сам чак заједно делио кревет са Жељком Тојагом.

Председник већа: Да ли можете да нам кажете ко је био у
суседним собама и да ли је било уопште припадника ЈСО?

Сведок Ђорђе Иванић: Јесте. Све је било, цео спрат је био,
припадници ЈСО-а.

Председник већа: Да ли је на горњем спрату било припадника
ЈСО-а?

Сведок Ђорђе Иванић: Јесте. Знам да је горе био комадант
Маричић и сада не знам. Било је и припадника.
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Председник већа: Да ли сте Ви дошли наоружани на Копаоник?

Сведок Ђорђе Иванић: Са својим личним наоружањем.
Пиштољем.

Председник већа: Да ли сте имали униформе радне као
припадник ЈСО-а док сте боравили на Копаонику?

Сведок Ђорђе Иванић: Не. У цивилу смо дошли горе.

Председник већа: Да ли сте имали било какву одећу на којој се
налазио амблем ЈСО-а?

Сведок Ђорђе Иванић: Не. Не. Тренерку смо имали од ЈСО-а.

Председник већа: А да ли сте другу неку спортску опрему
имали? Одела за скијање на којима се налазио...? 

Сведок Ђорђе Иванић: Имали смо своја одела, али на њима није
било никакве ознаке. Плава су била.

Председник већа: Реците нам, за време док сте боравили на
Копаонику да ли сте имали заједничке активности са свим
припадницима ЈСО-а?

Сведок Ђорђе Иванић: Јесмо.

Председник већа: Које су то активности?

Сведок Ђорђе Иванић: Уствари, нису заједничке. По тимовима.

Председник већа: Реците нам које су то биле заједничке
активности, по тимовима, како су се одвијале?

Сведок Ђорђе Иванић: Па, сваки тим има свог шефа тима и они
ваљда ујутру добију шта треба да раде, и иду колективно на скијање, и
тако.

Председник већа: А где сте Ви конкретно, на којим радним
задацима радили у ЈСО-у?
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Сведок Ђорђе Иванић: Ја сам радио до краја 1999. године, када
сам се вратио са Косова, онда сам, пошто сам већ старији био, прешао
сам у ОЗЛУ. Радио сам у Институту, на капији, па сам радио код
Душана Михајловића и онда сам прешао, радио сам мало испред
Команде, у Команду у ствари овде на Сењаку, па сам био у обезбеђењу
код Душана Маричића.

Председник већа: Реците нам ко је Вама био непосредно
претпостављени старешина у ЈСО?

Сведок Ђорђе Иванић: Мени је тада био непосредни старешина
Динко Атељевић. Он је био начелник за ОЗЛО.

Председник већа: Да ли сте виђали свакодневно окривљеног
Жељка Тојагу за време боравка на Копаонику?

Сведок Ђорђе Иванић: Јесам.

Председник већа: Реците нам када сте га Ви виђали? Да ли сте
се непрекидно дружили и кроз радне активности и кроз уобичајне
активности, ручак, вечера, доручак, изласци?

Сведок Ђорђе Иванић: Можда се нисмо виђали по сат и по, два
времена, јер ја нисам скијао, јер сам ја пре тога имао ишчашење зглоба,
па нисам могао да скијам, а тад су у то време ишли Веселин Лечић,
Тојага и не знам, још ови припадници који су ишли на скијање. Буду по
два, три сата, па се врате. Е, то је једино моје што га нисам виђао.

Председник већа: Да ли је могао неко од припадника ЈСО за
време док сте боравили на Копаонику да напусти Копаоник и оде у
друго место, а да се не јави претпостављенима?

Сведок Ђорђе Иванић: Не. То се није могло.

Председник већа: Коме се обавезно јављао припадник ЈСО-а,
ако је кренуо са Копаоника на друго место?

Сведок Ђорђе Иванић: Па, шефу тима, а шеф тима пита даље.
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Председник већа: Ако кажете – даље, да ли се то односило и на
комаданта Душана Маричића?

Сведок Ђорђе Иванић: Да. Да. Хијерархија има. Била је
хијерархија.

Председник већа: Да ли је о томе морао бити обавештен и
Веселин Лечић?

Сведок Ђорђе Иванић: Да.

Председник већа: Реците нам да ли Ви имате податак да ли је
окривљени Жељко Тојага напуштао Копаоник за време док сте Ви
боравили?

Сведок Ђорђе Иванић: Не.

Председник већа: Да ли је свако вече спавао у соби где сте и Ви
били?

Сведок Ђорђе Иванић: Јесте. Свако вече.

Председник већа: Реците нам да ли сте видели на Копаонику
окривљеног Звездана Јовановића?

Сведок Ђорђе Иванић: Јесам.

Председник већа: Када сте га први пут видели?

Сведок Ђорђе Иванић: Мислим да сам га видео први пут када
сам дошао, оно увече, у кафићу тамо.

Председник већа: Да ли сте њега виђали свакодневно?

Сведок Ђорђе Иванић: Па, јесам, често сам га виђао горе. Сада
не могу рећи колико Тојагу, али виђао сам га.

Председник већа: Где сте виђали конкретно окривљеног
Звездана Јовановића?
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Сведок Ђорђе Иванић: Виђао сам га највише када иде уз
степенице. Он је ја мислим на спрату исто спавао, горе. Виђао сам га на
вечерама са комаданатом Маричићем и са Лечићем и тако. Чини ми се,
виђао сам га у базен, тамо где је теретана. Ту сам га видео да тренира,
ту мало.

Председник већа: Да ли сте имали заједничке неке забавне
вечери, да сте одлазили у неки ресторан, кафић, на Копаонику?

Сведок Ђорђе Иванић: Са ким?

Председник већа: Са припадницима осталим ЈСО-а?

Сведок Ђорђе Иванић: Да. Да. Свако вече.

Председник већа: Да ли сте ишли баш заједно сви, или одвојено,
по групама?

Сведок Ђорђе Иванић: Када се заврше активности, када се
вечера заврши, тако то, највише смо ишли, било је друштво разумеш,
оно, али највише смо се налазили онако, зависи где се нађемо, у којем
кафићу и ко буде, тако и останемо.

Председник већа: Реците нам да ли сте на Копаонику видели
окривљеног Милорада Улемека?

Сведок Ђорђе Иванић: Не.

Председник већа: Реците нам када сте последњи пут видели
окривљеног Милорада Улемека?

Сведок Ђорђе Иванић: Ууу. Видео сам га на сахрани у
Зрењанину. Село код Зрењанина када је погинуо један наш припадник
Павковић Зоран.

Председник већа: Када је то било, можете ли да нам кажете,
временски?

Сведок Ђорђе Иванић: Он је, знам добро, пошто сам се ја
вратио 21-вог, а комадант Маричић је 25-тог се вратио и знам, требао
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сам га дочекати у Команду. Тамо сам га и дочекао. Таман су они дишли
и не знам, неко је звао из полиције, немам појма горе да је један наш
припадник настрадао. И тако знам да је 25-тог био, а сахрана да је била
26-тог.

Председник већа: Када кажете – 25-тог, на који месец мислите?

Сведок Ђорђе Иванић: На фебруар. 25-тог, да ли је било 26-тог,
или 27-мог сахрана, не знам. Тада сам га видео горе на сахрани.

Председник већа: Да ли знате у ком временском периоду је
боравио окривљени Жељко Тојага на Копаонику?

Сведок Ђорђе Иванић: Знам, пошто сам видео када су отишли.
Ја сам добио слободне дане. 12-тог, или 13-тог отишао је са Веселином
Лечићем и Маричићем, комадантом Маричићем и Шепо Николом.

Председник већа: Када се вратио са Копаоника окривљени
Жељко Тојага?

Сведок Ђорђе Иванић: Тојага се вратио са мном, 21-вог око
дванаест, један сат, не могу вам прецизирати. Или је између пола један,
један, ту негде.

Председник већа: Где сте дошли са Копаоника?

Сведок Ђорђе Иванић: Довезао сам га пред зграду на
Чукаричкој падини и помогао сам да изнесе ствари. Тамо је жена
његова скувала кафу и одатле је звао претпостављеног свог Гаричић
Слободана, да му се јави, да ли треба да дође на посао, или не, пошто је
Тојага био доста, није спавао, а доста се пило ту ноћ и овај му је рекао
да не треба да дође. Сутра. Други дан.

Председник већа: Да ли сте били заједно са окривљеним
Жељком Тојагом 20.фебруара на Копаонику у неком кафићу, или
ресторану?

Сведок Ђорђе Иванић: Јесам.

Председник већа: Где сте били?
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Сведок Ђорђе Иванић: Па, то је било предвече, оно кад се
смркло, оно, седам сати, отишли смо у кафић, са десне стране, да ли
«Бистро» чини ми се да се зове. Ту смо попили пиће, ту смо наишли на
пар наших припадника, попили смо са њима пиће, па смо отишли тако
«Ски школа» има неки кафић горе. Отишли смо ту. Ту смо баш сами
били. Попили смо.Ми смо ту седели једно сат и по времена и онда смо
се вратили у кафић неки, Тања Бањанин је била. Ту смо затекли
Веселина Лечића и покојног Павковић Зорана и ту смо са њима седели,
попили пиће, до негде дванаест, пола један. Одатле смо устали, Лечић и
Павковић су отишли ваљда у собу да спавају, не знам ни ја, а ми смо
свратили у кафић неки «Андреа». Ту смо нашли Нинић Предрага,
Станојевића, Миливојевића и како се овај један зове, Јети га зову,
Јованкић, тако нешто. А још је било припадника овамо који нису са
нама били у друштву. Знам да се сећам одприлике да сам видео овога
Вуковић Слободана, Филиповић Брацу, чини ми се да се тако зове. И ту
смо завршили до зоре, до седам сати.

Председник већа: У колико сати сте кренули са Копаоника и
којим превозним средством?

Сведок Ђорђе Иванић: Између пола осам, осам. Ишли смо са
неким «Пајером». Стари неки «Пајеро» нам запао, а «Нисан патрол»
смо оставили официрима, јер су они остали још горе до 25-тог.

Председник већа: Реците нам, припадници ЈСО-а за време док
сте боравили на Копаонику која превозна средства су користили?

Сведок Ђорђе Иванић: Обични припадници су ишли са
аутобусом, а шефови тимова, сви, ови већи, они су ишли са овим
мањим аутима.

Председник већа: Да ли је горе постојао службени џип «Пајеро
спрот»? 

Сведок Ђорђе Иванић: То не могу Вам рећи.

Председник већа: Да ли знате које превозно средство је
користио окривљени Звездан Јовановић?
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Сведок Ђорђе Иванић: «Пајеро спорт». 

Председник већа: Јесте ли видели Ви тај аутомобил горе на
Копаонику?

Сведок Ђорђе Иванић: Нисам га видео. Не знам.

Председник већа: Одакле Вам је познато да је он користио
«Пајеро спорт»? 

Сведок Ђорђе Иванић: Па, сваки дан сам га видео испред
Команде. Знам да је његов. Знао сам све један официр шта вози.

Председник већа: То сте виђали њега у команди да вози тај
аутомобил?

Сведок Ђорђе Иванић: Да. Да. Сваки дан.

Председник већа: Јесте ли видели тај аутомобил на Копаонику?

Сведок Ђорђе Иванић: Па, не знам, јер ти су аутомобили
разбацани били. Неки су били и у кругу. Ја знам да сам платио 600,оо
динара док ми људи ископају, када сам дошао на Копаоник да
паркирам се, јер није било, нисам имао где да се паркирам. Ту сам,
први пут, када сам дошао баш наишао на овога Срђана Бабића, бившег
припадника наше Јединице који је био у обезбеђењу код Премијера.
Тада сам њега нашао први пут, срео сам се са њим када сам дошао на
Копаоник, то је било око један сат, 16-тог.

Председник већа: Кажете да сте видели Срђана Бабића. Реците
нам да ли сте били упознати када је дошао покојни Премијер на
Копаоник и колико је боравио?

Сведок Ђорђе Иванић: Не. Нисам. Тако сам сазнао. Пошто сам
њега средо, уствари он је мене видео, док сам се мувао, оно, да тражим
где ћу да се паркирам и тако ми је он рекао да је ту са Премијером.

Председник већа: Реците нам да ли сте приликом обуке у
Јединици за специјалне операције... 
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Сведок Ђорђе Иванић: Јесам.

Председник већа: ...видели и да ли сте имали прилике да се
обучавате из пуцања из пушке «Хеклер и Кох» Г-37,62 милиметара?

Сведок Ђорђе Иванић: Искрено да Вам кажем, ја мислим да та
моја група, баш се не сећам да смо имали с тим обуку. Чуо сам да су
били у специјалној опреми од других, сада ово све, других, да је било
специјални неки, али не ти. Неки ови, не знам тачно који, али ја их
видео нисам. Нисмо никад пуцали из њих у Кули, ја и моји другови.

Председник већа: Да ли су припадници неке друге групе из
Јединице за специјалне операције се упознавали са тим оружјем и
карактеристикама?

Сведок Ђорђе Иванић:Мислим да јесу.

Председник већа: Да ли знате да ли је таква пушка постојала у
арсеналу ЈСО-а?

Сведок Ђорђе Иванић: Не знам. Стварно не знам, јер наше све
оружје је стајало, то, специјална опрема. Ту није могао свак да дође, да
сад уђе и узме нешто што му треба.

Председник већа: Кажете сада – мислим да јесам чуо од других
припадника ЈСО-а да су се они обучавали, на који начин, или
упознавали то оружје. Од кога сте то чули од припадника ЈСО-а и шта
су вам они рекли, каква је то врста пушке?

Сведок Ђорђе Иванић: Обична. Иста као и све друге. Обична
јуришна пушка. Уствари, то није пушка. Ја сам гледао ту пушку, јер
сам ја од 1991. у рату, имао сам прилике да видим ту пушку. Знам
каква је то пушка. То је тешка пушка.

Председник већа: Реците нам да ли сте Ви учествовали у
протесту Јединице за специјалне операције новембра 2001. године?

Сведок Ђорђе Иванић: Како да кажем. Ја сам тада, пошто сам
био у ОЗНИ, нас је једно 15, 20, не знам, слагаћу Вас, не могу Вам
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тачно рећи, били смо у команди на Сењаку, јер нису могли сви. Иначе,
да сам могао ишао бих, да су ме одредити.

Председник већа: Кад кажете – да су ме одредити, да ли је то
било по команди да се врши протест, или је било на добровољној
основи од стране припадника ЈСО?

Сведок Ђорђе Иванић: По добровољној основи.

Председник већа: Да ли знате ко је донео одлуку да се врши
протест ЈСО?

Сведок Ђорђе Иванић: Команда ЈСО-а.

Председник већа: Кад кажете – команда, на кога мислите
конкретно?

Сведок Ђорђе Иванић: То је био Маричић Душко, Мићо
Петраковић, Звездан Јовановић, не знам....

Председник већа: Да ли знате да ли је уопште учествовао током
доношења одлуке о протесту ЈСО-а окривљени Милорад Улемек?

Сведок Ђорђе Иванић: Не знам.

Председник већа: Да ли знате да ли је он обезбеђиван од стране
припадника ЈСО-а након што је изгубио функцију команданта
Јединице?

Сведок Ђорђе Иванић: Да, да. Јесте.

Председник већа: Да ли знате у ком периоду и по чијем налогу
је добио обезбеђење?

Сведок Ђорђе Иванић: Па, колико ја знам, од кад знам има
обезбеђење, а добио га од министра Михајловића.

Председник већа: Реците нам шта знате све о протесту ЈСО-а
новембра 2001. године? Рекли сте ко је дао налог, наредбу да се
протестује... 
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Сведок Ђорђе Иванић: Није налог, то је био састанак. Ко хоће.
Да ли смо за то, или нисмо.

Председник већа: Јесте ли Ви учествовали у томе. Када кажете – 
да ли смо за то, или нисмо?

Сведок Ђорђе Иванић: То је било, састанак је одржан, и овамо
је нас било двадесетак и тако је било и у Кули.

Председник већа:Мислите на команду у Сењаку?

Сведок Ђорђе Иванић: Да. Да.

Председник већа: И? Шта ви конкретно знате о томе? Ко је
донео одлуку, какви су циљеви били, да ли су постављени одређени
захтеви и до када ће трајати трај протест?

Сведок Ђорђе Иванић: Не знам тачно, али само знам да је
Јединица била ставила до знања да неће да хапси хашке оптуженике, а
везано за браћу Бановић, они су, шта ја знам, рекли људима, нисам
присуствовао том хапшењу, нешто су колеге ту, њима су рекли да су
неки опасни криминалци, нешто и после када су сазнали да су то људи
које су похапсили, да су сутрадан у Хагу, онда, зато је протест и био.

Председник већа: Да ли можете конркетније да нам кажете ко је
то рекао и донео одлуку да се не хапсе хашки оптуженици?

Сведок Ђорђе Иванић: Откуд знам. Команда. Питала је. Имали
смо састанак прије, да ли се слажемо са тим. Никад не бих, први, ја сам
ратовао, сада, то није ред.

Председник већа: Да ли сте Ви лично, рекли сте – нисте
учествовали приликом протеста, блокаде дела ауто-пута код Сава
центра... 

Сведок Ђорђе Иванић: Нисам. Нисам.

Председник већа: Да ли знате ко је тамо ишао?
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Сведок Ђорђе Иванић: Ишли су припадници са хамерима.

Председник већа: Да ли занте од командног састава, да ли је био
неко присутан приликом протеста код Сава центра?

Сведок Ђорђе Иванић: Знам. Били су комадант Маричић и
Звездан Јовановић, не знам још ко,Мићо Петраковић.

Председник већа: Да ли имате сазнања да ли је уопште тада
долазио код Сава центра окривљени Милорад Улемек?

Сведок Ђорђе Иванић: Не знам.

Председник већа: Реците нам где сте се Ви налазили 12.марта
2003. године када је извршено убиство Председника Владе?

Сведок Ђорђе Иванић: Био сам у Команди на Сењаку, једно
време негде до десет сати, па ме је после звао Гарић Вељко, он је био
шеф возног парка, звао ме је да једном БМВ-у истиче регистрација и
онда ми је рекао, пошто сам ја био слободан, требао сам ићи кући, он
ми је рекао да одвезем БМВ-а на Бањицу да га региструјем, тако сам и
учинио и вратио сам се негде око једанаест сати и отишао сам кући.

Председник већа: Реците нам да ли сте били упознати ко је од
командне структуре ЈСО-а користио аутомобил БМВ?

Сведок Ђорђе Иванић: Како не.

Председник већа: Реците ко је то био?

Сведок Ђорђе Иванић: Користио их је, један је Веселин Лечић,
а ове друге, два су била,Маричић Душко.

Председник већа: Да ли је икада окривљени Звездан Јовановић
користио аутомобил марке БМВ?

Сведок Ђорђе Иванић: Не. Знам, да је возио пре неки црвени
«Пајеро», пре овог «Пајера спрот». 
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Председник већа: Реците нам, у периоду од 10. до 12.марта
2003. године да ли знате где се налазио окривљени Звездан Јовановић?

Сведок Ђорђе Иванић: Не знам, само знам, 12.марта сам га
видео око десет сати у команди ЈСО-а.

Председник већа: Како је био обучен?

Сведок Ђорђе Иванић: Не могу се то сетити.

Председник већа: Да ли је био у униформи ЈСО-а, или?

Сведок Ђорђе Иванић:Мислим да није.Мислим да је у цивилу.

Председник већа: Кажете – у десет сати?

Сведок Ђорђе Иванић: Око десет сати, пошто сам ја отишао,
тада сам стајао, ми смо имали капију и тамо где је дежурни био, ја сам
тамо стајао са дежурним, тамо су ми стајали кључеви од аута. Ја сам
отишао тамо за то време таман да узмем кључеве од БМВ-а да га возим,
тада сам га видео да је ушао у команду.

Председник већа: Да је ушао у команду?

Сведок Ђорђе Иванић: Да. Да.

Председник већа: Да ли сте га након тога видели? Тога дана
12.марта 2003. године?

Сведок Ђорђе Иванић: Ја сам се вратио око 11 сати, оставио
сам, догнао сам ауто, биле су гараже доле, две су биле, БМВ, паркирао
сам ауто и отишао сам кући. Нисам фактички ни улазио у команду.
Јесам доле, где је ова куњиха била и то. И дежурни.

Председник већа: Да ли сте видели окривљеног Звездана
Јовановића у команди 10. и 11.марта 2003. године?

Сведок Ђорђе Иванић: Е, то Вам не могу рећи. Не знам. Не
знам ни да ли сам ја био 10-тог, не могу да се сетим. Мислим да сам ја
у то време, како радимо по пар дана, па смо се мењали код Маричића,
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па добијемо слободне, уз то што сам ја дужио сва возила, требам
возити на поправке и на сервисе и регистрацију.

Председник већа: Пошто сте радили на тим пословима
обезбеђења, да ли сте радили непрекидно 12.марта 2003. године у
команди ЈСО-а на Сењаку?

Сведок Ђорђе Иванић: Овај, ја сам код куће био и чуо сам на
ТВ-у, чуо сам шта се десило. Одмах су нас све звали и дошли смо у
команду, да се нико не удаљава, да буду сви ту и тако смо били, оно,
до, не знам колико дана. Мислим чак до 25-тог, 26-тог. Нисмо ни кући
ишли.

Председник већа: Реците нам да ли сте Ви били у команди ЈСО-
а на Сењаку 10. и 11.марта 2003. године?

Сведок Ђорђе Иванић:Мислим да нисам.

Председник већа: Да ли имате сазнања да ли је окривљени
Милорад Улемек долазио у команду ЈСО-а 11.марта 2003.? 

Сведок Ђорђе Иванић: Не.

Председник већа: Да ли знате да ли је уопште током 2003. 
године долазио у команду ЈСО окривљени Милорад Улемек?

Сведок Ђорђе Иванић: Када сам ја радио ја га видео нисам. Тад
није долазио.

Председник већа: Након што је извршено убиство покојног
Премијера др Зорана Ђинђића, да ли сте Ви добили било коју команду
као припадник ЈСО-а о повећаној борбеној готовости, евентуално
неким плановима за дејство?

Сведок Ђорђе Иванић: Не. Само су нам, да будемо сви ту на
окупу, не знам шта су, да ли је требало можда да идемо радити.
Углавном смо сви морали бити на окупу, а нека појачана борбена
готовост није била.
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Председник већа: Да ли сте након тога одлазили у центар у
Кули, ЈСО-а?

Сведок Ђорђе Иванић: Не.

Председник већа: Реците нам ко је био од командног састава,
осим окривљеног Звездана Јовановића, као што сте сада рекли у
командном центру ЈСО-а на Сењаку 12.марта 2003. године?

Сведок Ђорђе Иванић: Био је Веселин Лечић.

Председник већа: Да ли се ту налазио окривљени Душан
Маричић?

Сведок Ђорђе Иванић: Њега нисам видео. Нисам сигуран за
њега.Можда је био, али не могу Вам то рећи.

Председник већа: Након 12.марта 2003. године да ли је долазио
у команду ЈСО-а на Сењаку окривљени Звездан Јовановић?

Сведок Ђорђе Иванић: Не знам. Нисам га видео.

Председник већа: Да ли сте можда посредно чули од других
припадника ЈСО да је долазио тамо?

Сведок Ђорђе Иванић: Нисам. Стварно нисам.

Председник већа: Да ли сте га након тога икада видели, пре него
што је лишен слободе?

Сведок Ђорђе Иванић: Не. Пошто су они, команда била у Кули,
а једини је овамо био овај Веселин Лечић. А, ни онај дан био сам у
команди када су они ухапшени, исто нисам био ту, пошто мени је
Динко Атељевић ауто неки «Ладу ниву», пошто је била, шта ја знам,
покварена нешто, да је одвезем за Липовицу, у базу. Тако да их нисам
видео ни тада.

Председник већа: Добро. Ја питања више немам. Да ли имају
чланови већа. Члан већа судија Милимир Лукић. Изволите.
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Судија Милимир Лукић: Дана 16.фебруара 2003. године
долазите на Копаоник.

Сведок Ђорђе Иванић: Да.

Судија Милимир Лукић: Чиме долазите на Копаоник?

Сведок Ђорђе Иванић: Па, рекао сам Вам. «Нисан патролом». 

Судија Милимир Лукић: Колико је сати било када сте дошли на
Копаоник?

Сведок Ђорђе Иванић: Између пола један и један, тако.

Судија Милимир Лукић: Када први пут видите оптуженог
Тојага Жељка?

Сведок Ђорђе Иванић: Око 3 сата сам ја дошао, тражио
смештај, јавио се команданту Маричићу, а после једно сат, два времена,
дошли су он и Веселин Лечић са скијања.

Судија Милимир Лукић: Да ли сте тада разговарали нешто са
њим?

Сведок Ђорђе Иванић: Нормално да јесам.

Судија Милимир Лукић:Можете ли да се сетите шта?

Сведок Ђорђе Иванић: Не знам какво је то питање, али..... 

Председник већа: О којим темама?

Судија Милимир Лукић: Да ли је био уобичајен разговор?

Сведок Ђорђе Иванић: Знам да су се смејали он и Лечић, ваљда
не знам, да су падали. Не знам шта, тако у том смислу.

Судија Милимир Лукић: Какво је време било тога дана,
помињали сте снег неки?
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Сведок Ђорђе Иванић: Снег је био, али је леп дан био.

Судија Милимир Лукић: Добро. Хвала. Немам више питања.

Председник већа: Право на питања има судија члан већа Ната
Месаровић.

Судија Ната Месаровић: Имате ли сазнања да ли Вам је
познато, да ли су припадници ЈСО-а учествовали у преузимању објекта
у Ужичкој улици, када је лишен слободе председник Милошевић,
бивше власти?

Сведок Ђорђе Иванић:Шта, имам ли сазнања?

Судија Ната Месаровић: Имате ли сазнања о томе да су
припадници ЈСО-а учествовали у преузимању објекта у Ужичкој
улици, приликом лишења слободе Слободана Милошевића?

Сведок Ђорђе Иванић: Не знам то. Нисам био ту, нисам
учествовао. Нешто прича сам чуо, али лично учествовао нисам.

Судија Ната Месаровић: Добро. Реците ми још нешто, јесте ли
чули некада да су припадници ЈСО-а обезбеђивали Душана
Спасојевића?

Сведок Ђорђе Иванић: То сам сада скужио све. Након, кад се
ово све десило. Само знам овога, Пејаковића Сашу, знам кад је радио
код Чеде Јовановића, и онда је кружила прича да је Пеле прешао да
ради код неког Чединог кума Дуће.

Судија Ната Месаровић: Да ли Вам је познато да ли је некад
Спасојевић долазио у Кулу, тамо у Вашу базу?

Сведок Ђорђе Иванић: Не.

Судија Ната Месаровић: Хвала.

Председник већа: Право на питања има заменик Специјалног
тужиоца Милан Радовановић. Изволите.
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Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Када је
сведок први пут приликом доласка на Копаоник видео окривљеног
Звездана Јовановића?

Сведок Ђорђе Иванић: Мислим да сам га видео тај дан. Одмах
када сам дошао, у вечерњим сатима.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Да ли је
окривљени, има ли односно сведок сазнања, да ли је окривљени Улемек
Милорад, након одласка из Јединице долазио, Ви сте Ваше питање
ограничили на 2003. годину, а моје питање се проширује и на 2001. и
2002. годину, да ли је долазио, значи у Јединицу?

Сведок Ђорђе Иванић: Да ли је?Можете ли ми поновити?

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Да ли је
окривљени Улемек, након одласка из Јединице, долазио у ЈСО?

Сведок Ђорђе Иванић: Не могу Вам то рећи, јер ја сам исто
отишао 1999. године из Куле и био сам нон-стоп овде. Радио сам
обезбеђење објеката и личности, па не знам да ли је тамо долазио.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: И још
једно питање. Да ли је у дане 20. и 21. фебруара, значи непосредно пред
полазак, видео Звездана Јовановића на Копаонику? И једног и другог
дана?

Сведок Ђорђе Иванић: Када?

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: 20. и 21. 
фебруар?

Сведок Ђорђе Иванић: Ја сам њега видео више пута горе. Ја
сам био од 16. па до 21.-ог. Ујутру сам отишао. Видео сам га више пута,
а мислим да сам га видео и 20.-ог.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: А 21.-ог?

Сведок Ђорђе Иванић: Како ћу га видети 21.-ог, кад сам ја
ујутру изашао у 7 сати из кафане, и сели смо у кола, у ствари Тојага је
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сео у кола, ја сам отишао да покупим своје и његове ствари и стрпао у
кола и онда смо отишли.

Председник већа: Заменик Специјалног тужиоца Небојша
Мараш има право на питања. Изволите.

Заменик Специјалног тужиоца Небојша Мараш: Да ли је још
неко био присутан када је 12. марта 2003. године Звездан Јовановић
дошао у команду ЈСО на Сењаку?

Сведок Ђорђе Иванић: Мислим да јесте.

Заменик Специјалног тужиоца Небојша Мараш: Ко?

Сведок Ђорђе Иванић: Ко је радио тада, Мирковић Славко,
чини ми се и онај дебели, како се звао, Манић Игор. Они су радили на
капији.

Председник већа: Право на питање има адв. Рајко Даниловић.
Изволите.

Адв. Рајко Даниловић: Да ли сам га добро разумео, мало је
неразговетан када говори, Ви сте га питали да ли се скијао. Он рече,
ако сам добро разумео да је повређен?

Сведок Ђорђе Иванић: Да.

Адв. Рајко Даниловић: Шта је радила Јединица ЈСО на
Копаонику, зашто је била тамо?

Сведок Ђорђе Иванић: Тада је, како сам ја чуо, тада је било
неко Балканско такмичење. Да ли је било падобранство, нешто, не
знам.

Адв. Рајко Даниловић: Је ли то део Ваше обуке, шта је то?

Сведок Ђорђе Иванић: Да. Ту су наши учествовали
падобранци.
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Адв. Рајко Даниловић: Ко је њему рекао да иде горе, њему
конкретно?

Сведок Ђорђе Иванић: Душан Маричић.

Адв. Рајко Даниловић: А јесте ли му рекли да сте повређени, да
не можете да скијате?

Сведок Ђорђе Иванић: Али, ја сам био у његовом обезбеђењу.

Адв. Рајко Даниловић: Добро. Нисте здрави. Је ли ме разумете?
Ви сте... 

Сведок Ђорђе Иванић: Нисам нормалан?

Адв. Рајко Даниловић: Не. Нисте способни, повређени сте,
треба да га штитите?

Сведок Ђорђе Иванић: Па, ако не могу на скије, могу да радим.

Председник већа: Право на питања има адв. Срђа Поповић.
Изволите.

Адв. Срђа Поповић: Не знам да ли сам добро разумео. Ви нисте
спавали значи у ноћи између 20. и 21.-ог?

Сведок Ђорђе Иванић: Не.

Адв. Срђа Поповић: Казали сте да сте отишли у тај локал,
кафић, када се смркло. Колико је то могло да буде сати?

Сведок Ђорђе Иванић: Па, не знам. Вечера, колико је било, око
сад сам заборавио, 7 сати. Вечера па после вечере, то је било на пример
око 8 сати.

Адв. Срђа Поповић: А смркне се у 5, зато Вас питам.

Сведок Ђорђе Иванић: Па, не знам.
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Адв. Срђа Поповић: Зато Вас питам, да само знамо тачно. Јесте
ли пили Ви те ноћи?

Сведок Ђорђе Иванић: Шта, јесам ли?

Адв. Срђа Поповић: Јесте ли пили алкохол?

Сведок Ђорђе Иванић: Јесмо.

Адв. Срђа Поповић:Шта сте пили?

Сведок Ђорђе Иванић: Ја сам пио «Балантајн». 

Адв. Срђа Поповић: Да ли знате колико сте попили?

Сведок Ђорђе Иванић: Па, не знам колико сам попио, али јесмо
доста.

Адв. Срђа Поповић: Јесте ли по Вашем сопственом мишљењу,
били алкохолисани? Да ли сте били пијани, да Вас питам једноставно?

Сведок Ђорђе Иванић: Па, ја сам се толико контролисао, јер
знам да возим ујутру.

Адв. Срђа Поповић: А Ви сте возили после са Копаоника?

Сведок Ђорђе Иванић: Да, али нисам ја много попио. Ја сам
пазио колико.

Адв. Срђа Поповић: Хвала лепо.

Председник већа: Реците нам уз пут, када сте ишли са
Копаоника до Београда, да ли је окривљени Жељко Тојага имао неких
проблема?

Сведок Ђорђе Иванић: Јесте.

Председник већа: Којих?
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Сведок Ђорђе Иванић: Он је спавао цело време до, негде до
Лазаревца. Да ли пре или после, слагаћу Вас, и то ја сам га пробудио. И
у то време кад се пробудио, знам да се устао, било му је мука и он је
био стварно препио. Знам да је ишао тамо да повраћа. У то време када
је дошао мало к себи, дошао, довезао сам га до пред зграду, ту сам и ја
становао. Помогао сам му ствари, да у стан однесе и код жене. Жена је
дошла ту, скувала нам кафу и он је тада звао овог Ергарца Слободана,
да ли да долази на посао, пошто ја идем у команду. Да иде са мном. И
овај га је пустио да не треба долазити, да дође сутра, не знам који је дан
био.

Председник већа: Колико је било сати када сте дошли до стана
окривљеног Жељка Тојаге?

Сведок Ђорђе Иванић: Па, негде око пола један. Један. Не могу
Вам тачно рећи. Али, углавном у то време. А најпре, ту око пола један.

Председник већа: Право на питања има адв. Радивој Пауновић.
Изволите.

Адв. Радивој Пауновић: Да ли познајете Милана Николића?

Сведок Ђорђе Иванић: Милана Николића?То је Џони, ронилац
је. Како не.

Адв. Радивој Пауновић: Да ли сте њега виђали на Копаонику?

Сведок Ђорђе Иванић: Јесам.

Адв. Радивој Пауновић: Да ли можете да одредите у хотелу, на
ком је спрату био и евентуално која соба?

Сведок Ђорђе Иванић: То је тешко. Рецимо, ја мислим да смо
на истом спрату сви. Можда горе две, три собе, на трећем спрату су
биле, а ово друго, сви смо били. Знам да смо се посећивали по собама,
да смо.... 

Адв. Радивој Пауновић: Управо то желим да Вас питам, јесте ли
били код њега у соби, не мора да знате број собе?
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Сведок Ђорђе Иванић: Па, јесам.

Адв. Радивој Пауновић: Колико их је било у соби?

Сведок Ђорђе Иванић: Негде три су спавала, негде четири. Не
знам сада тачно.

Адв. Радивој Пауновић: Јесу ли биле трокреветне,
четворокреветне собе?

Сведок Ђорђе Иванић: Да.

Адв. Радивој Пауновић: Хвала. Немам више питања.

Председник већа: Судија Милимир Лукић има право на питање.
Изволите.

Судија Милимир Лукић: Да ли сте Ви регулисали Ваш смештај,
пошто сте рекли да сте имали првог дана проблема за смештај?

Сведок Ђорђе Иванић: Знаш у чему је било, имао је смештај
један код ронилаца. А амо је било једно слободно место.

Судија Милимир Лукић: Нисам Вас разумео. Да ли сте прешли
у неку другу собу, да ли сте остали у тој соби?

Сведок Ђорђе Иванић: Не. Остао сам ту. Спавао сам са Шепом
Николом,Жељком Тојагом и Веселином Лечићем.

Председник већа: Право на питања има адв. Слободан
Миливојевић. Изволите.

Адв. Слободан Миливојевић: Немам питања. Хвала лепо.

Председник већа: Да ли са бранилачке стране има питања за
сведока Ђорђа Иванића?

Изволите. Има реч адв. Зоран Николић.
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Адв. Зоран Николић: Питање за сведока, да ли сведок зна на
којим пословима и радним задацима је радио Тојага Жељко и где је
радио?

Сведок Ђорђе Иванић: Па, Тојага је радио био у оперативном
саставу до негде 2001. године.

Адв. Зоран Николић: А где су просторије где је радио, где су
биле?

Сведок Ђорђе Иванић: А после у задње време, задњих годину
дана радио је у КОБ-у код нас на Сењаку.

Адв. Зоран Николић: Да ли је у тим просторијама постојало
неко аутоматско наоружање и да ли знате да ли је аутоматско
наоружање могло бити приступачно оптуженом Тојаги?

Сведок Ђорђе Иванић: Све је у Кули стајало у специјалној
опреми, аутоматско наоружање. Једино ми своје стрељачко неко
наоружање што смо били у ОЗЛО, то смо држали аутоматску пушку јер
нисмо нигде користили.

Адв. Зоран Николић: А да ли је Тојаги била доступна већа
количина тог аутоматског наоружања?

Сведок Ђорђе Иванић: Не.

Адв. Зоран Николић: Хвала. Немам више питања.

Председник већа: Да ли неко од окривљених жели да постави
питање сведоку Ђорђу Иванићу?

Нека дигне руку па да му се омогући то право.

Констатујем да присутни окривљени немају питања.

Реците нам да ли постављате захтев за накнаду путних трошкова,
изгубљене зараде за данашњи долазак на главни претрес у својству
сведока?
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Сведок Ђорђе Иванић:Шта, да ли?

Председник већа: Да ли тражите накнаду трошкова за данашњи
долазак на главни претрес?

Сведок Ђорђе Иванић: Не.

Председник већа: Добро. Отпушта се сведок Ђорђе Иванић.
Можете да идете.

Сведок Ђорђе Иванић: Хвала.

Председник већа: Да ли има примедби на исказ сведока Ђорђа
Иванића?

Констатујем да примедби нема.

Председник већа доноси

Р ЕШ ЕЊ Е

Прекида се главни претрес ради одмора у трајању од 30 минута.

НАСТАВАК ГЛАВНОГ ПРЕТРЕСА У 11,46 ЧАСОВА

Председник већа: Председник већа доноси

Р ЕШ ЕЊ Е

Да се у наставку доказног поступка изведе процесна радња
доказивања саслушањем сведока Жељка Игњатовића.

Нека приступи пред судско веће.

Председник већа: Ваше име и презиме?
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ЖЕЉКО ИГЊАТОВИЋ.

Председник већа: Име оца?

Сведок Жељко Игњатовић: Иван.

Председник већа: Када сте рођени и где?

Сведок Жељко Игњатовић: 7.12.1972. године, Лозница.

Председник већа: Шта сте по занимању?

Сведок Жељко Игњатовић: Радник МУП-а.

Председник већа: Ваша адреса пребивалишта?

Сведок Жељко Игњатовић: Обалских радника 19/19. 

Председник већа: Београд?

Сведок Жељко Игњатовић: Да. Београд.

Председник већа: Реците нам да ли сте у сродству са
окривљенима или оштећенима у овој кривичној ствари?

Сведок Жељко Игњатовић: Не.

Председник већа: Дужни сте да суд обавестите о свакој
промени адресе пребивалишта.

Сада ћу Вам саопштити Ваше обавезе, права и упозорења за
сведока у кривичном поступку.

Дужни сте суду да саопштите све што Вам је познато о предмету
и упозоравам Вас да давање лажног исказа представља кривично дело.

Дужни сте да пред судом говорите истину и да ништа од онога
што Вам је познато не смете прећутати и упозоравам Вас да давање
лажног исказа представља кривично дело.
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Нисте дужни да одговарате на поједина питања, ако је вероватно
да би тиме изложили себе или Вама блиска лица тешкој срамоти,
знатној материјалној штети или кривичном гоњењу.

Да ли сте разумели ова права и упозорења и обавезе?

Сведок Жељко Игњатовић: Да.

Председник већа: Сада ћу Вас позвати да у својству сведока
положите заклетву пред судом. Прочитаћу Вам текст заклетве, ако сте
сагласни реците само – да, ако не, реците – нисам и разлог због чега
нећете да положите заклетву.

«Заклињем се да ћу о свему што пред судом будем питан
говорити само истину и да ништа од онога што ми је познато нећу
прећутати». 

Сведок Жељко Игњатовић: Да.

Председник већа: Реците нам да ли сте Ви били припадник
Јединице за специјалне операције?

Сведок Жељко Игњатовић: Да.

Председник већа: Реците нам у ком периоду сте били
припадник ЈСО-а?

Сведок Жељко Игњатовић: У периоду од 15.10.1995. до
25.3.2002. године, 2003. године, извињавам се.

Председник већа: Реците нам где сте се Ви налазили 12. марта
2003. године, као припадник ЈСО-а?

Сведок Жељко Игњатовић: На редовној обуци у Београду.

Председник већа: Где сте се налазили тачно у Београду?

Сведок Жељко Игњатовић: Значи на базену.



33

Председник већа: На ком базену?

Сведок Жељко Игњатовић: На Бањици.

Председник већа: Да ли сте били све време на базену или сте
били претходно негде у команди или било где?

Сведок Жељко Игњатовић: Не. После.... 

Председник већа: Где се налазе припадници ЈСО-а у команди у
Београду, у Кули?

Сведок Жељко Игњатовић: Не. Па, значи били смо у својој
бази у Београду, не у команди у својој бази. Редовна дневна активност
и после футинга ишли смо на базен.

Председник већа: Реците нам да ли сте током 2003. године
боравили на Копаонику?

Сведок Жељко Игњатовић: Да.

Председник већа: Када сте били на Копаонику, у ком
временском периоду, колико дана?

Сведок Жељко Игњатовић: Од 10.2. до 21.2.. 

Председник већа: Како сте отпутовали до Копаоника?

Сведок Жељко Игњатовић: Аутобусом.

Председник већа: Да ли сте видели на Копаонику окривљеног
Жељка Тојагу?

Сведок Жељко Игњатовић: Да.

Председник већа: Када сте га видели први пут?

Сведок Жељко Игњатовић: Први пут када је дошао на
Копаоник. Значи два, три дана после нас. Одмах по мом повратку са
стазе. Значи око пола пет.
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Председник већа: Где сте га видели?

Сведок Жељко Игњатовић: У ходнику на спрату.

Председник већа: На ком спрату?

Сведок Жељко Игњатовић: Други, трећи спрат, не сећам се.

Председник већа: Где сте били смештени Ви као припадник
Јединице?

Сведок Жељко Игњатовић: У «Конаку» «Грандовим»
апартманима горе. «Конак». Маглић или Козлић, не сећам се. Сви су
исти. Распоред је исти.

Председник већа: Реците нам када сте стигли до хотела, да ли
сте се пријавили на рецепцији?

Сведок Жељко Игњатовић:Мислите 10.-ог?

Председник већа: 10. фебруара 2003. године, када сте стигли на
Копаоник, да ли сте дошли до рецепције, пријавили се, да ли Вам је
рецепционер узео личну карту, да ли Вас је завео као госта?

Сведок Жељко Игњатовић: Не та процедура. Значи када смо
дошли на Копаоник, била је смена групе. Значи са својим стварима смо
отишли у собе које су нам биле дате на коришћење. А после тога смо
предали фотографије за ски пасове и даље.

Председник већа: Да ли су Вас на рецепцији идентификовали,
да сте Ви дошли, уписали у којој соби ћете Ви боравити?

Сведок Жељко Игњатовић: Ту процедуру не знам, али имали
смо име и презиме на картицама које смо користили за доручак и
вечеру. Имали смо своје име и број собе, које смо добили на рецепцији.
Са рецепције у ствари.
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Председник већа: А да ли сте предавали рецепционеру у
хотелу, било који Ваш лични документ? Службену легитимацију,
личну карту, пасош?

Сведок Жељко Игњатовић: Не.

Председник већа: А да ли сте се јавили било коме од
претпостављених када сте стигли на Копаоник?

Сведок Жељко Игњатовић: Претпостављени су стигли са мном.

Председник већа: А ко су били Ваши претпостављени?

Сведок Жељко Игњатовић: Непосредни претпостављени је био
шеф тима Николић.

Председник већа: А ко је још од претпостављених из ЈСО-а био
ту?

Сведок Жељко Игњатовић: Био је вођа смене Јовановић.
Шефови тимова. Стандардна процедура.

Председник већа: Тог дана 10. фебруара 2003. године, када сте
дошли на Копаоник, можете ли да нам кажете ко је из командног
састава био на Копаонику тада?

Сведок Жељко Игњатовић: Не знам ко је водио смену пре нас,
али нашу смену је водио Јовановић Звездан.

Председник већа: Да ли је он заједно са Вама дошао на
Копаоник?

Сведок Жељко Игњатовић: Са аутобусом не.

Председник већа: Да ли је неким другим превозним средством
дошао?

Сведок Жељко Игњатовић: Вероватно аутом. Службеним
аутом.
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Председник већа: А да ли знате који службени ауто је користио
окривљени Звездан Јовановић?

Сведок Жељко Игњатовић: У то време не сећам се, али знам да
је возио џипа. Користио је џипа.

Председник већа: Да ли знате марку тог џипа?

Сведок Жељко Игњатовић: Нисам сигуран, можда «Пајеро». 
Нисам сигуран на питање.

Председник већа: Да ли знате боју тог џипа?

Сведок Жељко Игњатовић: Тамне боје.

Председник већа: Кад кажете тамне, која тамна?

Сведок Жељко Игњатовић: Вероватно црна. Црни џип.

Председник већа: Да ли је то био службени џип?

Сведок Жељко Игњатовић: Да.

Председник већа: Да ли је он дошао пре Вас 10. фебруара 2003. 
године или касније?

Сведок Жељко Игњатовић: Ако је он био вођа смене требао је
доћи са нама, али значи да ли је дошао пре, не знам. Нисам сигуран у то
питање.

Председник већа: Кажете требао је да дође са Вама. Када сте га
Ви први пут видели на Копаонику?

Сведок Жељко Игњатовић: 10.-ог, на примопредаји смене.
Значи он је био задужен за смену. Од претходне смене са вођом смене,
кључеве од опреме где су стајале скије, значи кључеве од соба,
распоред дневних активности он је морао са тим да се упозна све, да би
пренео нама.
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Председник већа: А када је извршена примопредаја смене,
између припадника ЈСО-а?

Сведок Жељко Игњатовић: Примопредаја тај дан по доласку
одмах на Копаонику.

Председник већа: Да ли сте Ви дошли аутобусом?

Сведок Жељко Игњатовић: Да.

Председник већа: Да ли су други припадници ЈСО-а на смени
се вратили тим аутобусом?

Сведок Жељко Игњатовић: Да.

Председник већа: А да ли имате податак да ли се налазио
командант ЈСО-а на Копаонику када сте Ви дошли?

Сведок Жељко Игњатовић: Када смо ми дошли не сећам се.

Председник већа: На којим пословима и радним задацима сте
Ви били распоређени у ЈСО-у?

Сведок Жељко Игњатовић: Ја сам припадник, у ствари био сам
припадник ронилачког тима.

Председник већа: Реците нам у соби у којој сте боравили на
Копаонику, да ли је био неко од припадника ЈСО-а са Вама?

Сведок Жељко Игњатовић: У мојој групи?

Председник већа: У соби где сте боравили?

Сведок Жељко Игњатовић: Да. Из моје групе?

Председник већа: Па, из Ваше групе?

Сведок Жељко Игњатовић: Да. Био је припадник Грковић и
припадник Баћић. Трокреветна соба.
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Председник већа: А да ли знате где је био смештен окривљени
Жељко Тојага?

Сведок Жељко Игњатовић: По његовом доласку он је био
смештен на истом спрату на коме сам и ја. Моја соба је била друга на
улазу у ходник друга са десне стране, а Тојага је био у првој са леве
стране тог спрата.

Председник већа: Да ли можете да нам кажете ко је био у соби
са окривљеним Жељком Тојагом?

Сведок Жељко Игњатовић: Био је Шепа Никола, мислим да се
зове, и Лечић у тој соби.

Председник већа: Да ли знате да ли је био још неко од
припадника ЈСО-а у соби заједно са окривљеним Жељком Тојагом?

Сведок Жељко Игњатовић: Не.

Председник већа: За време док сте Ви боравили на Копаонику,
да ли је боравио и командант Јединице за специјалне операције Душан
Маричић?

Сведок Жељко Игњатовић: Да.

Председник већа: Када сте први пут видели Душана Маричића?

Сведок Жељко Игњатовић: Не сећам се тачно.

Председник већа: А да ли можете да кажете ситуација, где,
којом приликом сте видели њега?

Сведок Жељко Игњатовић: Видео сам га у кругу «Конака», али
где сам ја пошао не знам. Значи срели смо се у кругу «Конака» у
пролазу.

Председник већа: А да ли сте Ви били наоружани када сте
одлазили на Копаоник?

Сведок Жељко Игњатовић: Да.
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Председник већа: Којим оружјем сте били наоружани?

Сведок Жељко Игњатовић: Лично оружје. Кратко. Пиштољ
«ЦЗ». 

Председник већа: Да ли је било дугих цеви?

Сведок Жељко Игњатовић: Не.

Председник већа: Да ли је било ко од припадника Јединице за
специјалне операције имао пушку, као задужење и опрему коју је носио
на Копаоник?

Сведок Жељко Игњатовић: Као задужење имали су сви, али да
је неко носио на Копаоник, не знам.

Председник већа: Које сте активности обављали на Копаонику,
као припадник Јединице за специјалне операције?

Сведок Жељко Игњатовић: Редовне активности предвиђене
планом и програмом за ту годину. Значи зимска обука, скијање,
боравак на снегу.

Председник већа: Реците нам да ли сте заједно, сви припадници
који су били на Копаонику обављали заједничке активности, вежбе на
снегу или је то било по групама?

Сведок Жељко Игњатовић: Сви су обављали обуку, али су
били подељени по групама. Значи скијаши почетници, средњи скијаши,
скијаши који су добро скијали.

Председник већа: Да ли знате где је Ваш командант Јединице
Душан Маричић био смештен?

Сведок Жељко Игњатовић: Не.

Председник већа: А да ли сте се било када јавили команданту
Јединице за време боравка на Копаонику?
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Сведок Жељко Игњатовић: У ком смислу?

Председник већа: Службеном смислу, приватном, да му се
обратите, било којим поводом?

Сведок Жељко Игњатовић: Не. У пролазу само. Здраво,
здраво, како је, добро је.

Председник већа: А да ли сте имали обавезу да га поздравите,
као припадника Јединице команданта, службено? Да салутирате?

Сведок Жељко Игњатовић: У униформи да.

Председник већа: А да ли сте тада било када на Копаонику док
сте боравили носили униформу ЈСО?

Сведок Жељко Игњатовић: Никада.

Председник већа: Да ли сте имали било коју ознаку на било ком
делу одеће да сте припадник ЈСО-а?

Сведок Жељко Игњатовић: Имали смо на службеним
тренеркама.

Председник већа: А да ли сте користили те службене тренерке
приликом боравка?

Сведок Жељко Игњатовић: Да.

Председник већа: А у чему сте скијали?

Сведок Жељко Игњатовић: Скијали смо се у опреми која је
задужена на дан доласка на Копаоник. Значи плаве јакне и панталоне
«Елесе» цела група.

Председник већа: Да ли сте се разликовали по спортској опреми
од цивилних лица корисника ски стаза?

Сведок Жељко Игњатовић: Можете ли поновити питање?



41

Председник већа: Да ли сте се разликовали у ски опреми од
осталих цивилних корисника ски стаза скијаша?

Сведок Жељко Игњатовић: Наравно.

Председник већа: По чему?

Сведок Жељко Игњатовић: Па, цела група је, рекао сам Вам
скијала у тамно плавим јакнама и панталонама «Елесе». Сад било је и
цивила који су имали исту такву значи, рецимо опрему за скијање, која
се могла купити овде у граду.

Председник већа: А да ли је неко од посматрача када је гледао
да се Ви скијате, могао да закључи да се ради о припадницима ЈСО-а?

Сведок Жељко Игњатовић: Не. То су цивилне скијашке
панталоне и јакне на којима није било никаквих ознака, само марка
фирме.

Председник већа: Да ли сте на ски стази виђали окривљеног
Жељка Тојагу?

Сведок Жељко Игњатовић: Да.

Председник већа: Колико пута сте га видели?

Сведок Жељко Игњатовић: Сигурно могу да кажем за време
његовог боравка сваки дан по минимум два, три пута.

Председник већа: У којим приликама сте га виђали два до три
пута?

Сведок Жељко Игњатовић: Значи доручак и ручак. На стази у
паузама скијања, отприлике између један и два сата, зависи како је која
група правила паузу у скијању. У локалима на стази. На жичарама или
у пролазу, кад се сретну групе. Разумете?

Председник већа: Да ли сте приликом боравка на Копаонику,
разговарали са окривљеним Жељком Тојагом, попили пиће негде у
локалу, заједно ручали, доручковали, вечерали?
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Сведок Жељко Игњатовић: Да. Нисмо ручали заједно. Нисмо
имали ручак. У локалу смо виђали се. У соби код мене виђали смо се,
пили смо кафу у слободно време. Значи после скијања.

Председник већа: Реците нам где је распоређен био окривљени
Жељко Тојага у Јединици за специјалне операције, у време боравка на
Копаонику? На којим радним задацима и пословима је он радио,
конкретно?

Сведок Жељко Игњатовић: Био је распоређен у одељењу за
обавештајно безбедносне послове.

Председник већа: Реците нам да ли је командант Душан
Маричић скијао са Вама?

Сведок Жељко Игњатовић: Са мном не.

Председник већа: Кад кажете са мном, да ли то подразумева да
је то била група од колико људи кад сте Ви заједно скијали?

Сведок Жељко Игњатовић: Значи скијао сам са групом од 13, 
14 људи.

Председник већа: Да ли је у тој групи био окривљени Жељко
Тојага?

Сведок Жељко Игњатовић: Не.

Председник већа: Да ли сте скијали са другим групама заједно,
истовремено?

Сведок Жељко Игњатовић: Скијали смо, све групе су скијале
истовремено, али две групе нисмо се скијали, две групе, због гужве на
стази. Дешавало се да се сретнемо на почетку жичаре, две групе, али
због тих гужви, увек је на различите стране су одлазили.

Председник већа: Реците нам на којој ски стази сте Ви
скијали, ако можете да се сетите наравно?
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Сведок Жељко Игњатовић: Не могу да се сетим имена, али све
које су биле отворене.

Председник већа: Реците нам колико пута сте видели за време
боравка на Копаонику, окривљеног Звездана Јовановића?

Сведок Жељко Игњатовић: Колико пута не сећам се.

Председник већа: Да ли сте га виђали свакодневно?

Сведок Жељко Игњатовић: Свакодневно не сећам се.

Председник већа: А да ли је могао неко од припадника ЈСО-а да
напусти Копаоник, а да се не јави неком од претпостављених
старешина из ЈСО-а?

Сведок Жељко Игњатовић: Не. За сваки одлазак било где,
морао је да се јави свом непосредном шефу. Било увече у локал, било у
теретану или тако. Значи шеф тима је морао да зна увек где су му људи.

Председник већа: А да ли је официр за безбедност Веселин
Лечић био у обавези да сазна да ли неко одлази са Копаоника од
припадника и да ли су Ваше непосредне старешине биле у обавези њега
да обавесте о тој чињеници и да траже дозволу евентуално?

Сведок Жељко Игњатовић: Значи то је мој непосредни
старешина, шеф кога је он даље извештавао то не знам. Он је
извештавао свог претпостављеног, значи ја известим њега, и то је та
процедура.

Председник већа: У том хијерархијском смислу, устројства
Јединице, да ли су били у обавези да обавесте официра за безбедност?

Сведок Жељко Игњатовић: Шефови тимова су морали да
обавесте значи изнад себе, ко им је, колико људи је присутно.

Председник већа: Реците нам да ли сте играли фудбал за време
боравка на Копаонику?

Сведок Жељко Игњатовић: Не.
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Председник већа: А да ли знате да ли је неко од припадника
ЈСО-а играо фудбал са било којом неком екипом противничком?

Сведок Жељко Игњатовић: Пошто смо имали терене, не
терене, већ термине у сали горе, значи ја сам ишао у теретану, ко је
ишао на фудбал, ишао је на фудбал. Претпостављам да су играли
фудбал, разумете? Имали смо уплаћене термине.

Председник већа: Уплаћени термини су били где, у ком хотелу?

Сведок Жељко Игњатовић: Горе у «Гранду». 

Председник већа: Реците нам да ли сте за време боравка на
Копаонику чули да је долазио или да сте видели окривљеног Милорада
Улемека?

Сведок Жељко Игњатовић: Не. Нисам чуо, нисам га видео.

Председник већа: За време док сте Ви били припадник ЈСО-а,
окривљени Милорад Улемек је био командант, да ли знате када му је
престала функција команданта Јединице?

Сведок Жељко Игњатовић: Не могу да се сетим датума, али то
је било после у «Ступици» шта је већ било. После тога.

Председник већа: Након пензионисања окривљеног Милорада
Улемека, да ли је он долазио у Јединицу за специјалне операције, да сте
то Ви видели или сазнали од других припадника или старешина?

Сведок Жељко Игњатовић: Не. Нисам га видео.

Председник већа: Да ли сте га икада видели након престанка
његове функције команданта ЈСО-а?

Сведок Жељко Игњатовић: Видео сам га у фебруару месецу.
25. фебруара је погинуо један припадник. Значи после тога сам га
видео на сахрани, кад је била, дан, два после тога. 26. или 27. фебруара,
да. У Зрењанину.
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Председник већа: Мислите на 2003. годину?

Сведок Жељко Игњатовић: Да на 2003. годину.

Председник већа: Пошто нисте рекли годину.

Сведок Жељко Игњатовић: Да. На 2003. годину.

Адв. Слободан Миливојевић: Извињавам се судија, очигледно
да је грешка у години. 2003. годину помиње.

Председник већа: Да. Рекао је да је 2003. године. Је ли се
односи на 2003., 2002., 2001. годину, не знам?

Сведок Жељко Игњатовић: Само моменат.

Адв. Слободан Миливојевић: Извињавам се председниче. Ви
сте прокоментарисали 2002., а он је рекао 2003. године. Ја сам због тога
интервенисао.

Председник већа: Не. Ја сам рекао 2003. године, нисте ме добро
чули. Ако вежете то за боравак на Копаонику, и одлазак, да ли је то
било те године?

Сведок Жељко Игњатовић: Вежем за сахрану припадника. 27. 
или 26. фебруара 2003. године.

Председник већа: Па, ја сам и питао да ли је 2003. године, па
сте Ви били збуњени. Није никакав проблем. Одговорили сте на моје
питање. Реците нам да ли сте били заједно са окривљеним Жељком
Тојагом 20. фебруара 2003. године на Копаонику?

Сведок Жељко Игњатовић: Нисам био заједно са њим, али сам
га видео.

Председник већа: Где сте га видели?

Сведок Жељко Игњатовић: Видео сам га у локалу на
Копаонику где смо излазили. То је «Андреа» кафе бар, како већ се зове.
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Председник већа: Реците нам када сте одлазили са Копаоника,
којим превозним средством сте отишли одатле?

Сведок Жељко Игњатовић: Са Копаоника сам отишао
аутобусом.

Председник већа: Да ли знате време и превозно средство којим
је отишао окривљени Жељко Тојага са Копаоника и у ком правцу је
отишао?

Сведок Жељко Игњатовић: Отишао је са Копаоника 21. 
фебруара, значи после пола осам.

Председник већа: А одакле Вам је то познато?

Сведок Жељко Игњатовић: Познато ми је зато што сам се
видео са њим у ходнику када је излазио из собе. Јавили смо се,
поздравили смо се.

Председник већа: А којим превозним средством је отишао?

Сведок Жељко Игњатовић: Аутом. Претпостављам аутом,
пошто није аутобусом отишао.

Председник већа: А да ли знате са ким је отишао аутом?

Сведок Жељко Игњатовић: Није ми познато.

Председник већа: Реците нам да ли знате када је напустио
Копаоник окривљени Звездан Јовановић?

Сведок Жељко Игњатовић: Није ми познато.

Председник већа: А кад кажете смена на Копаонику, да ли је
дошла друга група припадника ЈСО-а да настави боравак и вежбе на
Копаонику после Вас и ко је њих довео евентуално?

Сведок Жељко Игњатовић: Дошла је друга група јер смо ми
чекали аутобус са којим су они дошли. А ми смо се тим аутобусом
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вратили. Ко је био одговоран за ту групу, ко је био вођа те групе, не
знам.

Председник већа: А колико је припадника боравило ЈСО-а на
Копаонику за време док сте Ви били тамо?

Сведок Жељко Игњатовић: Не могу Вам тачно рећи, али
можда 60-так људи.

Председник већа: Да ли сте за време боравка на Копаонику
осим ових Ваших непосредних старешина ступали у било какав
вербални контакт, разговор, било које врсте, службено или
пријатељски, са другим старешинама ЈСО-а?

Сведок Жељко Игњатовић: Не. Није било потребе.

Председник већа: А да ли је неко од командног састава МУП-а
Републике Србије боравио на Копаонику за време Вашег боравка?

Сведок Жељко Игњатовић: Не знам.

Председник већа: Да ли знате да ли је у том периоду Вашег
боравка на Копаонику боравио и покојни председник Владе др. Зоран
Ђинђић?

Сведок Жељко Игњатовић: Премијера нисам видео лично, али
сам чуо да је био на Копаонику и сутрадан у новинама сам прочитао да
је био на Копаонику.

Председник већа: Реците нам да ли сте Ви обучавани да
рукујете пушком производње «Хеклер и Кох» Г3, 7,62 мм?

Сведок Жељко Игњатовић: Да ли сам био обучаван? Нисам
био обучаван.

Председник већа: Да ли су Вам показивали приликом
упознавања, едукације припадника ЈСО-а такву пушку и да ли је она
постојала у арсеналу ЈСО-а?
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Сведок Жељко Игњатовић: Показивали су ми пушку. У ствари
нама, али није постојала у арсеналу ЈСО-а као формацијско наоружање.

Председник већа: Одакле Вам је то познато?

Сведок Жељко Игњатовић: Шта?

Председник већа: Па, управо ово што сте рекли? Да ли сте се
упознавали са том пушком, да ли сте је видели у физичком смислу или
сте видели то у уџбеницима, приручницима о оружју и одакле Вам је
познато да није постојала таква врста наоружања, конкретно та пушка у
арсеналу ЈСО-а?

Сведок Жељко Игњатовић: Пушку сам видео једном, на
полигону, када смо се упознавали са страним наоружањем. А, у
наоружању припадника, значи није постојала. Нико није дужио такву
пушку.

Председник већа: Можете ли да нам опишете то наоружање,
пушку «Хеклер и Кох» Г3, 7,62 мм? Каква је то пушка, дужину, боју
кундака, цеви, коју муницију користи, прецизност? Да ли се користи
као снајперско оружје?

Сведок Жељко Игњатовић: Значи пушка је стандардно
наоружање немачке војске, јуришна пушка 7,62 х 51 калибар. 308 
Винчестер. Као снајперско оружје или као снајпер је нисам видео
никада. Значи тешка пушка, великих димензија и непогодна је за
употребу озбиљнију. Не знам.

Председник већа: Дакле, приликом обучавања Ви сте видели ту
пушку у ЈСО-у?

Сведок Жељко Игњатовић: Да.

Председник већа: Можете ли да нам прецизирате када сте
видели Ви ту пушку?

Сведок Жељко Игњатовић: Не знам стварно.
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Председник већа: Отприлике можете ли да кажете, које године,
у почетку Вашег рада у ЈСО-у, касније у некој другој фази, да вежете за
неки догађај? Где конкретно? У ком центру за обучавање?

Сведок Жељко Игњатовић: У центру у Кули, али које године,
стварно не сећам се.

Председник већа: Ви кажете да та пушка није била опрема
Јединице за специјалне операције, као стандардно наоружање, да је
имају сви припадници, или одређени формацијски делови Јединице. Да
ли је она била у магацинском простору ЈСО-а?

Сведок Жељко Игњатовић: Да. Налазила се у магацину
специјалне опреме.

Председник већа: А да ли знате Ви лично, ко је имао приступ
том магацину специјалне опреме ЈСО-а?

Сведок Жељко Игњатовић: Магационер.

Председник већа: У физичком смислу, а да ли можете да нам
кажете ко је могао да узме од припадника ЈСО-а, дакле, укључујући и
старешине, и припаднике остале, војнике ЈСО-а, тако неко наоружање,
као што је та пушка? Процедуру да ли знате?

Сведок Жељко Игњатовић: Процедуру не. Значи од
припадника нико није мога да је узме, а каква је процедура то не знам.

Председник већа: Реците нам када сте последњи пут видели
окривљеног Жељка Тојагу?

Сведок Жељко Игњатовић: Последњи пут у марту 2003. 
године. Значи после убиства Премијера 2003. године.

Председник већа: А реците нам где сте га видели?

Сведок Жељко Игњатовић: У Кули.

Председник већа: Када сте Ви боравили у Кули, рачунајући од
12. марта 2003. године?
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Сведок Жељко Игњатовић: Боравио сам од 12. марта па
надаље.

Председник већа: Да ли сте у том периоду видели окривљеног
Звездана Јовановића?

Сведок Жељко Игњатовић: У Кули да.

Председник већа: Када сте га први пут видели, рачунајући
временски од 12. марта 2003. године?

Сведок Жељко Игњатовић: Не сећам се. Значи видео сам га у
Кули у кругу, али датум и то не знам. Значи после 12. марта.

Председник већа: После 12. марта?

Сведок Жељко Игњатовић: Да.

Председник већа: Реците нам шта је он радио у Кули,
конкретно, након 12. марта 2003. године?

Сведок Жељко Игњатовић:Шта је он радио не знам.

Председник већа: А реците нам да ли сте Ви као припадник
ЈСО-а након убиства председника Владе Србије имали било коју
наредбу о повећању борбене готовости или евентуално неким
плановима за дејство Јединице пошто је било уведено ванредно стање?

Сведок Жељко Игњатовић: Нисмо имали никакву наредбу.
Ништа.

Председник већа: А реците нам да ли познајете окривљеног
Сашу Пејаковића?

Сведок Жељко Игњатовић: Да.

Председник већа: На којим пословима и радним задацима је
радио окривљени Саша Пејаковић?
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Сведок Жељко Игњатовић: Радио је у одељењу за обезбеђење
личности.

Председник већа: А да ли знате да ли је окривљени Саша
Пејаковић обезбеђивао покојног Душана Спасојевића?

Сведок Жељко Игњатовић: Не.

Председник већа: А да ли знате да ли је обезбеђивао
окривљеног Милорада Улемека?

Сведок Жељко Игњатовић: Не знам сигурно, али чуо сам да
јесте.

Председник већа: Реците нам да ли сте током боравка у Кули,
од 12. марта 2003. године, видели окривљеног Сашу Пејаковића да
долази или да борави у Вашем центру у Кули?

Сведок Жељко Игњатовић: Видео сам га после 12. марта.
Стајали смо заједно на улазу у зграду, али датум који је био не знам.

Председник већа: Да ли је одлазио након тога из Куле, када сте
га видели да је дошао, да ли је и отишао из Куле или је непрекидно
боравио?

Сведок Жељко Игњатовић: Не знам.

Председник већа: Реците нам ко је од старешинског кадра
Јединице за специјалне операције у Кули боравио од 12. марта па
надаље?

Сведок Жељко Игњатовић: Ко је боравио не знам, али видео
сам Душана Маричића и Звездана Јовановића, од командног кадра.

Председник већа: Да ли је био у Кули Веселин Лечић?

Сведок Жељко Игњатовић: Не знам.
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Председник већа: Да ли сте имали само редовне активности у
Кули, као припадник ЈСО-а или сте имали неке неуобичајене или
ванредне активности?

Сведок Жељко Игњатовић: У марту?

Председник већа: Да. Након убиства председника Владе?

Сведок Жељко Игњатовић: Редовне активности.

Председник већа: Добро. Ја више питања немам. Да ли чланови
већа имају питања?

Право на питања има заменик Специјалног тужиоца Милан
Радовановић. Изволите.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Да ли
сведок зна са ким је Тојага Жељко дошао на Копаоник?

Сведок Жељко Игњатовић: Са Шепа Николом и Лечићем.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Да ли зна
које је време било доласка окривљеног Тојаге?

Сведок Жељко Игњатовић: Које време је било не знам јер сам
био на стази, али по доласку у објекат видео сам се са њим. Значи рекао
сам, око пола пет на пример, по његовом доласку.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Да ли је
сведок у односу на тај 12. март, пре 12. марта виђао, када и где
окривљеног Звездана Јовановића?

Сведок Жељко Игњатовић: Пре 12. марта, не сећам се.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: И само
још једно питање, да се надовежем на питање председника већа, да нам
мало ближе објасни тај 12. март, шта он ради од тренутка када се
пренесе информација да је извршен атентат на Премијера? Какво је
његово кретање, где се он налази?
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Сведок Жељко Игњатовић: Значи 12. марта, по доласку у
базу, после сат, два, три, пет, није битно, значи, отишли смо за Кулу.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Ко је од
командног кадра био овде у Београду на Сењаку?

Сведок Жељко Игњатовић: Ја нисам био на Сењаку, и не
знам.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Ту, у том
центру командном Вашем?

Сведок Жељко Игњатовић: Ја нисам био на Сењаку у
командном центру.... 

Председник већа: Не. Били сте у Вашој бази је ли?

Сведок Жељко Игњатовић: Тако је.

Председник већа: У бази ко је био од претпостављених,
претпостављам да то питате?

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Да.

Сведок Жељко Игњатовић: Значи база и команда су
различито. У бази шеф тима, непосредни шеф тима.

Председник већа: Како се зове шеф тима?

Сведок Жељко Игњатовић: Николић Иван.

Председник већа: Наставите са питањима.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Немам
више питања.

Председник већа: Право на питања има заменик Специјалног
тужиоца Небојша Мараш.
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Заменик Специјалног тужиоца Небојша Мараш: Да ли је
током свог боравка на Копаонику видео Ђорђа Иванића?

Сведок Жељко Игњатовић: Иванић Ђорђа, да.

Заменик Специјалног тужиоца Небојша Мараш: Да ли му је
познато када је Иванић дошао и када се вратио са Копаоника?

Сведок Жељко Игњатовић: Вратио се 21.-ог, то знам зато што
сам га видео, а кад је дошао не сећам се.

Заменик Специјалног тужиоца Небојша Мараш: Да ли зна где
је био смештен Иванић у хотелу?

Сведок Жељко Игњатовић: У којој соби не знам.

Заменик Специјалног тужиоца Небојша Мараш: Да ли је
видео Славишу Станојевића на Копаонику?

Сведок Жељко Игњатовић: Да. Често.

Заменик Специјалног тужиоца: Је ли му познато када је он
допутовао на Копаоник, кад је напустио Копаоник?

Сведок Жељко Игњатовић: Допутовао је кад и моја група.
Вратио се исто. Значи са групом. Виђали смо се често и код њега у
соби, код Станојевића.

Заменик Специјалног тужиоца Небојша Мараш: А где је био
смештен Станојевић?

Сведок Жељко Игњатовић: Исто, у истом објекту.

Заменик Специјалног тужиоца Небојша Мараш: На ком
спрату?

Сведок Жељко Игњатовић: Ја се не сећам на ком сам ја спрату
био. Да ли други или трећи.
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Заменик Специјалног тужиоца Небојша Мараш: Да ли је то
био исти спрат или различити?

Сведок Жељко Игњатовић: Не сећам се рекао сам.

Заменик Специјалног тужиоца Небојша Мараш: Ко је био са
Станојевићем у соби?

Сведок Жељко Игњатовић: Са Станојевићем нисам сигуран да
ли је био Миливојевић Игор, Неђа Тешић, нисам сигуран, значи нисам
сигуран.

Заменик Специјалног тужиоца Небојша Мараш: Ко је одредио
распоред припадника ЈСО-а по собама, ко ће бити у којој соби?

Сведок Жељко Игњатовић: Конкретно за мој тим сами
припадници. Значи добили смо, примера ради, мој тим добије пет соба.
Сместите се у пет соба. Значи никакав распоред.

Заменик Специјалног тужиоца Небојша Мараш: Хвала.

Председник већа: Право на питања има адв. Срђа Поповић.
Изволите.

Адв. Срђа Поповић: Ви сте објаснили овде каква је била
процедура ако би неко желео да оде са Копаоника, како треба да тражи
дозволу, ко даје дозволу и тако даље. Само једно питање да Вас питам
у вези тога. Је ли одлазио неко? Је ли тражио неко ту дозволу, да ли
Вам је познато?

Сведок Жељко Игњатовић: Мени лично није познато јер мени
нико се није јављао кад иде са Копаоника.

Адв. Срђа Поповић: То значи Ви сте описали само како би то
требало да буде ако би неко одлазио, је ли тако?

Сведок Жељко Игњатовић: Да ако би.

Адв. Срђа Поповић: Где Ви сада радите?
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Сведок Жељко Игњатовић: Тренутно?

Адв. Срђа Поповић: Да.

Сведок Жељко Игњатовић: Ронилачки вод.Жандармерија.

Адв. Срђа Поповић: Хвала. Ви сте члан ронилачког тима?

Сведок Жељко Игњатовић: Да.

Адв. Срђа Поповић: Да ли се сећате, да ли сте 2000. године,
учествовали у акцији преношења неког терета препливавањем Дунава у
Румунију?

Сведок Жељко Игњатовић: На основу заклетве не бих да
причам о томе.

Адв. Срђа Поповић: Зашто?

Сведок Жељко Игњатовић: Зато што имам право.

Адв. Срђа Поповић: Које је то право? На какво право се
позивате? Ви сте сведок.

Председник већа: Да ли се ради о службеној тајни?

Сведок Жељко Игњатовић: Не.

Председник већа: Значи у оквиру упозорења које сам Вам ја
дао?

Сведок Жељко Игњатовић: Тако је. О томе не бих да причам.

Адв. Срђа Поповић: Значи позивање на члан 100 је ли тако?

Председник већа: Да.

Сведок Жељко Игњатовић: Не знам који је члан.



57

Председник већа: То је упозорење да себе не би излагали
кривичном гоњењу, тешкој срамоти или знатној материјалној штети.

Адв. Срђа Поповић: Да ли можете да ми кажете, да ли је у исто
доба, неки члан ронилачког тима учествовао у шверцовању наркотика
преко државне границе?

Сведок Жељко Игњатовић: О томе не знам ништа.

Председник већа: Право на питања имају браниоци. За реч се
јавља адв. Слободан Миливојевић. Изволите.

Адв. Слободан Миливојевић: Немам питања. Хвала.

Председник већа: Констатује се да нико од бранилаца не жели
да поставља питања сведоку Жељку Игњатовићу.

Да ли од окривљених неко жели да постави питање сведоку
Жељку Игњатовићу?

Констатује се да питања нема.

Да ли постављате захтев за накнаду трошкова путних и
изгубљене зараде, имате право као сведок да тражите накнаду
трошкова за долазак пред суд и трошкове изгубљене зараде?

Сведок Жељко Игњатовић: Одричем се тога.

Председник већа: Добро. Отпушта се сведок Жељко
Игњатовић.Можете да идете.

Сведок Жељко Игњатовић: Хвала.

Председник већа: Да ли има примедби на исказ сведока Жељка
Игњатовића?

Констатујем да примедби нема.

Председник већа доноси



58

Р ЕШ ЕЊ Е

Прекида се главни претрес, а наставак ће бити 5. новембра 2004. 
године, са почетком у 10,00 часова.

Наставићемо са доказним поступком саслушањем сведока, као
што је планирано, Слободана Ергарца, Предрага Јованкића и Небојше
Миловановића.

Довршено у 12,34 часова.

Записничар Председник већа-судија


